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Manea (BCR): Capitalizarea precara a României SRL poate fi rezolvata cu ajutorul

fondurilor europene

Capitalizarea precara a României SRL poate fi rezolvata cu  ajutorul fondurilor europene, una dintre cele

mai bune surse sustenabile  de cvasi-capital, a afirmat, joi, directorul general al Bancii  Comerciale Române

(BCR), Sergiu Manea, într-o conferinta de  specialitate.

"Capitalizarea precara a României SRL poate fi rezolvata cu ajutorul  fondurilor europene, în opinia mea una

dintre cele mai bune surse  sustenabile de cvasi-capital. Aici ma refer la equity capital, nu la  capital de lucru.

Esential, în perioada asta, pentru companii este ca  toate masurile care sunt comunicate sa-si produca efectele

imediat. De  aceea, din punct de vedere al fondurilor europene, ca sprijin  complementar, e foarte important sa

gasim modalitatile si acum, si pe  termen mediu si lung, astfel încât absorbtia sa se realizeze mai  eficient. Primul

lucru pe care l-as mentiona este ca modul în care  masurile cu finantare europeana îsi vor gasi efectul este absolut 

critic. Din pacate, nu exista idei noi. Sunt foarte multe exemple de  buna practica în Europa si ma voi referi, spre

exemplu, la folosirea  capacitatii de analiza si procesare a bancilor pentru degrevarea  operationala. În acelasi timp,

asta ar lasa administratorilor de  macro-portofolii suficient timp de gândire si evaluare a eficientei  masurilor pe

care le iau si depunerea acestora în acord cu strategia  statului român, menita sa faca din România un câstigator în

competitia  regionala si globala, ce putin din punct de vedere economic", a declarat  Manea.

În opinia acestuia, absorbtia de fonduri europene reprezinta o chestiune  complexa "care tine de strategia statului,

de succesul în negocieri".

"O alta potentiala masura este introducerea de scheme de grant tip  revolving, componenta rambursabila pentru

anumite programe de finantare.  Sustinem externalizarea si implementarea acestor programe prin  licitatii catre

bancile comerciale. În acest caz, efectul de  multiplicare a fondurilor europene într-o anumita masura va fi

elementul  important si va oferi posibilitatea unui numar mai mare de companii sa  beneficieze de fonduri si

finantari europene. Absorbtia de fonduri  europene e o chestiune complexa care tine de strategia statului, de 

succesul în negocieri, iar apoi secretul cel mai mare este ca sa avem o  transmisie foarte rapida, iar statul român sa

poata monitoriza de fapt  succesul tuturor actiunilor care vin sa sustina aceasta strategie. Pe  termen foarte scurt, e

foarte clar ca toate armele sunt pe masa.  Bancabilitatea multora dintre idei este relativ scazuta si atunci  trebuie sa

gasim, simultan, modalitati de sprijin", a spus seful BCR

Consiliul National al IMM-urilor din România (CNIPMMR) a organizat, joi,  conferinta online "vorbIMM despre

fonduri europene în sprijinul  IMM-urilor si angajatilor pentru iesirea din criza".
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